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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 24. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 10. apríla 2018 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 14 starostov a jeden zástupca starostu. Rada 

starostov v Košiciach bola uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Program rokovania RS bol starostom zaslaný elektronickou formou. 

Opýtal sa starostov, či majú pozmeňujúce alebo doplňujúce návrhy do programu 

rokovania.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Rád by v bode Rôzne hovoril o téme uzamykateľné 

kontajneroviská realizované firmou Kosit. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Požiadal o doplnenie bodu Vlastníctvo a správa 

lávky cez rieku Hornád – Krásna, aby hovorili o jej stave a o riešení, nakoľko lávka nie 

je vo vlastníctve mesta a ani mestskej časti a tiež bude očakávať informáciu aj od 

odborného referátu civilnej ochrany.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Navrhol, aby o tomto bode rokovali ako o prvom, nakoľko 

zástupcovia z referátu civilnej ochrany majú veľmi napätý program, kvôli okolnostiam, 

ktoré sa uplynulý víkend v Košiciach v súvislosti s horiacimi bytmi udiali. 

 Nakoľko zo strany starostov neodzneli ďalšie pripomienky, dal hlasovať o programe 

rokovania s prednesenými doplneniami.  

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: p. Monika Puzderová a JUDr. Marek Kažimír 

- - - 

 

Bod č. 1/1 

Vlastníctvo a správa lávky cez rieku Hornád – Krásna 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal o úvodné slová vedúceho referátu CO, BOZP a PO. 

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Na základe podnetu k lávkam boli vyzvané 

zodpovedné odbory Okresného úradu k vykonaniu protipovodňových prehliadok, kde 
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súčasťou je aj kontrola všetkých vodných stavieb, ktoré sú postavené na vodných 

tokoch, ktoré v Košiciach sú. Okresný úrad stanovil minulý rok kontrolu vodného toku 

Myslavského potoka, potom bola vykonaná kontrola Sokolianskeho potoka, časti 

Hornádu v časti územia Jazera a Vyšného Opátskeho. Predpokladá sa, že tento rok budú 

ďalšie kontroly. Čo sa týka inkriminovanej lávky na základe podnetu MČ Krásna, 

prebehli zvláštne rokovania a požiadal kolegyňu z referátu životného prostredia 

a energetiky Ing. Cesnakovú, aby uviedla podrobnosti.  

 

p. Cesnáková, referát ŽP a energetiky MMK: Lávka, ktorá spája Opátsku ulicu s Golianovou 

v MČ Krásna, v minulom roku bolo prezentované, že Slovenský vodohospodársky 

podnik (SVP) v rámci protipovodňových opatrení, projektant posudzuje túto oceľovú 

lávku. Zo strany životného prostredia pri zisťovaní bližších okolností v tomto roku im 

bolo povedané z SVP, že projektant posudzoval v rámci prietočnosti túto lávku, čo 

znamená, že neposudzoval jej opravu alebo statiku. Počas ďalšieho šetrenia zisťovali, že 

nakoľko na lávke je vedená kanalizácia, oslovili Východoslovenskú vodárenskú 

spoločnosť (VVS), kde p. námestníčka Ing. Kováčová im povedala, že v tomto, resp. 

blízkom čase, bude kanalizačné potrubie menené aj kvôli výstavbe v lokalite  

NA HORE, kedy potrebujú zväčšiť jej prietok. Firma LF DEVELOPMENT KRÁSNA 

PLUS, s.r.o., pre ktorú všetky inžinierske siete realizuje Ing. Kušnír, v rámci vyjadrenia 

pre stavebné povolenie má dané, že pri výmene, resp. rekonštrukcii kanalizačného 

potrubia majú realizovať aj opravu lávky doplnením alebo výmenou poškodených častí 

a obnovením protikoróznej ochrany. Na toto upozornil statik, ktorý na základe 

požiadavky  VVS vypracovával statický posudok. Dodala, že ani Východoslovenská 

vodárenská spoločnosť nevedela povedať, kto je vlastníkom tejto lávky 

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Uviedol, že ku všetkým lávkam, ktoré sa 

zisťovali, aj na Myslavskom potoku, dokonca aj mosty, ktoré sú, najväčším problémom 

je, že vlastníci neexistujú, nie sú nikde zapísaní v liste vlastníctva. Začína vážny 

problém medzi správcom vodného toku, orgánom štátnej správy a orgánom 

samosprávy. Vlastník vodného toku by to mal evidovať ako vodnú stavbu – každý jeden 

most, každú jednu lávku, čiže každý jeden zásah do vodného koryta. Žiaľ, tieto vodné 

stavby nikde nie sú evidované. Snažia sa aj prostredníctvom referátu životného 

prostredia s tým pohnúť v danej veci a verí, že pomaly sa to podarí.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Doplnila slová p. Ferjenčíka a uviedla, že zo 

spomínanej kontroly na Myslavskom potoku MČ Myslava dostala úlohu urobiť 

rekonštrukciu lávky. Tým ale, že vlastnícke vzťahy nie sú vyjasnené, predstavuje to 

problém a bude to určite riešiť tak, že osloví všetky orgány, ktoré by mali k tomu 

prispievať, ale ako starostka si nemôže dovoliť nechať to len tak. Tým chcela povedať, 

že do rekonštrukcie ísť musí, lebo lávka ohrozuje životy Myslavčanov a preto nebude 

v tomto momente sa pozerať kto je majiteľ, čo môže a čo nie, lebo skutočne ide 

o bezpečnosť. Určite bude žiadať všetkých zúčastnených aspoň na kompenzáciu, resp. 

na spolupodieľanie sa na nákladoch.  

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Je to tak, ako pani starostka povedala. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa p. Ferjenčíka, či starostka MČ Myslava môže na 

rokovanie dôjsť, aby sa hľadalo spoločné riešenie? 
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p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Samozrejme. Uviedol, že v dohľadnej dobe 

pripravujú rokovanie povodňovej komisie, kde zároveň súčasťou tejto komisie budú aj 

tieto lávky a na rokovanie chcú prizvať aj orgány štátnej správy a orgány SVP, aby sa 

k téme vyjadrili, bude to zaznamené aj v zápisnici, že čo ďalej, pretože to nie je len 

otázka minulého roku, ale je to niekoľkoročný problém. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky a rozpravu 

uzavrel. Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada mesto 

Košice o zvolanie rokovania príslušných inštitúcií k riešeniu problému v súvislosti  

s vlastníctvom a správou lávky cez rieku Hornád v MČ Košice - Krásna. Termín: do 

15.05.2018.“ Dal o tom hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 2 -   za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 19.03. a 04.04.2018 zaradené 

na zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Materiály z rokovania 18. a mimoriadnej 19. mestskej rady si 

starostovia mali možnosť preštudovať v elektronickej forme. Opýtal sa starostov, či 

chcú o niektorom bode diskutovať samostatne.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Navrhol vyňať na samostatnú diskusiu body týkajúce sa 

problematiky, ktoré sú aj mediálne propagované, t. j. výstavba futbalového štadióna 

a parkovanie v meste (EEI). Ďalej poznamenal, že je rád, že z majetkových bodov boli 

z programu zasadnutia MZ stiahnuté body týkajúce sa odpredaja pozemkov pod 

garážami.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Zaujímala by ho téma týkajúca sa 

vrátenia sumy DPH pri MET. Bol by rád, keby mohli byť o tejto veci informovaní aj na 

Rade starostov, nielen na mestskom zastupiteľstve a zároveň by rád diskutoval 

samostatne aj o téme týkajúcej sa prerozdelenia financií na futbalové kluby v rámci 

Košíc.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zhrnul, že na základe požiadaviek starostov budú samostatne 

diskutovať na témy: parkovanie v meste; výstavba futbalového štadióna – činnosť 

Košickej Futbalovej Arény; financovanie DPH a prerozdelenie peňazí na futbal. Ku 

financiám na futbal podá informáciu p. Petrvalský, ktorý je predsedom Komisie 

školstva, športu a mládeže pri MZ. 

 

p. Petrvalský, zástupca starostu MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Mesto Košice dlhé roky 

podporuje mládežnícky šport. Nosnými športmi na Slovensku je futbal a hokej 

a v Košiciach je to urobené tak, že zvlášť je futbal a potom je podpora všetkých 

ostatných športov, ktoré sú rozdelené do individuálnych a kolektívnych športov. Futbal 

je špecifický tým, že suma 200 tis. eur je v rozpočte mesta vyčlenená na to, aby sa 

peniaze rozdelili medzi 13 mládežníckych futbalových klubov, ktoré v meste Košice 
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pôsobia. Tieto kluby sa spoločne stretli a dohodli sa na istom kľúči, na základe ktorého 

sa im budú dotácie prerozdeľovať. Samozrejme daný kľúč nie všetkým vyhovuje – nie 

je 100 percentný, ale medzi klubmi došlo k dohode a samotné pridelenie financií sa 

spracovalo do materiálu, ktorý bude poslancom mestského zastupiteľstva predložený 

ako rozdelenie dotácií do mládežníckeho športu, ktorý zahŕňa aj podporu futbalových 

klubov. Na poslednom zasadnutí Komisie školstva, športu a mládeže bolo všetko 

vysvetlené a problém, o ktorom hovoril aj p. Lesňák je ten, že jeho MČ má zverený 

futbalový štadión a mestská časť nie je schopná to utiahnuť. Je potrebné veľa peňazí 

vložiť do rekonštrukcie štadióna, ale to už je úplne iná otázka, ako je rozdelenie dotácií.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS vedenie mesta, a to námestníka primátora 

povereného zastupovaním primátora mesta Martina Petruška, námestníčku primátora 

Renátu Lenártovú a riaditeľa magistrátu Pavla Lazúra.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Uviedol, že čo sa týka komisie športu, 

veci boli prejednané. Nepáčil sa mu prístup p. predsedu komisie a tým by žiadal aj 

zmenu štatútu – rokovacieho poriadku, pretože podľa jeho názoru je trochu pod úroveň, 

aby starosta MČ žiadal, či môže vystúpiť na hocijakej komisii. V tejto veci kontaktoval 

aj predsedu Rady starostov. Bolo mu členmi komisie umožnené na komisii vystúpiť 

a v 5 min. časovom priestore mohol vyjadriť čo sa mu nepáči, resp. s čím nesúhlasí, ale 

nebolo mu už umožnené reagovať na odznenú - vzniknutú diskusiu. Ďalej dodal, že 

futbalové štadióny, ktoré majú tzv. okrajové mestské časti, resp. bývalé dediny, sú 

v katastrofálnom stave. V súčasnosti mesto tlačí peniaze a buduje ihriská na sídliskách, 

kde podľa jeho názoru môžu do budúcna vzniknúť problémy týkajúce sa petície, pretože 

dorastenecké a žiacke zápasy sa hrajú väčšinou v sobotu a v nedeľu v čase 10.00 hod. 

Teraz je to v začiatkoch a návštevnosť je približne 100 ľudí, ale ak sa tribúny postavia 

spolu s nejakým zázemím, tak mesto bude čeliť petíciám. Preto by rád navrhol 

spoluprácu okrajových mestských častí, resp. futbalových štadiónov, kde z 90 % sú 

budovy, šatne a zázemia v majetku mesta Košice, aby sa kluby dohodli na tom, že budú 

navzájom za určitý poplatok využívať napr. areál futbalového klubu v Košickej Novej 

Vsi. To, že tréningové centrá budú na sídliskách, proti tomu nemá nič, ale vytvára sa 

potencionálny problém s hlukom medzi blokmi.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Predpokladá, že každý predseda komisie a najmä p. Petrvalský, ako 

skúsený poslanec, vedie zasadnutie komisie podľa interného predpisu, ktorý hovorí 

o tom, že v prípade, ak sa komisie chce zúčastniť poslanec Košického samosprávneho 

kraja, musí o to požiadať, či sa zasadnutia môže zúčastniť. Poznamenal, že je tu stále 

možnosť poslancov MZ navrhnúť na rokovaní mestského zastupiteľstva zmenu 

rokovacieho poriadku komisii.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Bol by rád, keby sa stanovené podmienky 

prerozdeľovania dotácii na mládežnícky futbal otvorili a upravili tak, aby sa tieto zdroje 

dostali aj do ich klubu, ktorý v mestskej časti pôsobí, pretože ten doteraz ťahajú iba 

z vlastného rozpočtu a tiež sa starajú o futbalové ihrisko. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Bol by rád, keby mesto v rámci športu do 

svojich plánov zapracovalo to, aby sa v Košiciach vybudovala minimálne jedna alebo 

dve kryté plavárne, lebo súčasná krytá plaváreň nie je postačujúca, záujem je enormný. 

A ďalej, aby mesto zaujalo seriózne stanovisko k problematike Good Angels 

a zachrániť basketbal. Či by nebolo lepšie, aby mesto odkúpilo inkriminovanú 
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administratívnu budovu a následne by ju prenajalo subjektu, ktorý má výsledky. Bolo 

by to mestské.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Súhlasí s tým, že mesto potrebuje plavárne. Kúpalisko ČH bolo za 

čias p. ministra vnútra Lipšica odstavené, pretože neuvoľnil finančné zdroje na opravu, 

ale za vedenia p. Richarda Rašiho, ako primátora mesta, sa finančné prostriedky našli 

a kúpalisko ČH sa spustilo a je funkčné. V tomto smere sa už začalo niečo pre šport 

robiť, lebo vo výstavne je aj KFA (Košická futbalová aréna), beží príprava na výstavbu 

Národného tenisového centra.  

 

p. Petrvalský, zástupca starostu MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol prítomným starostom 

ešte veci, ktoré sa týkali poslednej Komisie športu, školstva a mládeže. Padla tam 

otázka, že čo mesto pre klub Good Angels urobilo. Mesto investovalo za posledné roky 

900 tis. eur. Dodal, že z 300 tis. dotácie pre futbal, bolo vyčlenených 50 tis. eur a udelili 

ich Young Angels. Mesto podporuje mládežnícky šport – mládež, buduje športoviská – 

KFA, Národné tenisové centrum a na Janigovej ulici za pol milióna eur sa vybuduje 

futbalový štadión. V tomto meste sa šport nehýbe v tom smere, že nepodporuje 

profesionálne kluby. Osobne má veľké výhrady k novému zákonu o športe, ktorý 

nedostatočne podporuje, lebo pokiaľ by bolo, že podnikatelia si môžu odpísať z daní 

nejaké veci a podporiť profesionálny šport, tak aj profesionálny šport by mal z čoho žiť. 

Profesionálny šport nemôže žiť z rozpočtu mesta.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Doplnil p. Petrvalského k téme podpora športu mestom 

Košice. Uviedol, že všetkým prítomným je situácia, ktorá sa týka infraštruktúry 

športovej, infraštruktúry plavárni známa a nikto si nedovolí povedať, či je to dosť, či sa 

dalo robiť menej, či viac. Tiež ako Košičan vníma situáciu podobne, že zišla by sa 

Košiciam ďalšia plaváreň, možno aj tri. Ale nech sa pokúsia k tomu postaviť tak, že 

odkiaľ na to vziať finančné prostriedky. Počas ich volebného obdobia došlo 

k rekonštrukcii Červenej hviezdy, začína sa rekonštrukcia bazéna na Rumanovej ulici. 

Finančné zdroje, ktoré mesto k dispozícii má, sa musia rozdeliť na viaceré športy. 

Rozbehnuté sú veľké projekty, ktoré budú pre mesto veľkým prínosom. A ak sa nájde 

súkromný investor, ktorý príde a zainvestuje do výstavby krytej plavárne, bude tomu 

veľmi rád, lebo určite aj p. starosta zo Starého Mesta dobre vie, či plaváreň je ziskový 

biznis alebo nie.  

 Téma Good Angels. Informoval prítomných, že tento týždeň vo štvrtok je plánované 

stretnutie s p. Jendrichovským, generálnym manažérom. Veľmi si váži, čo urobil pre 

ženský basketbal v Košiciach, lebo aj na základe nich sa Košice zviditeľnili. Toto mu 

nikto neberie. Ale mesto sa muselo rozhodnúť, či je v poriadku investovať do 

profesionálneho športu ako takého a došli k rozhodnutiu, že podporovať sa bude hlavne 

mládežnícky šport a inými prvkami sa bude podporovať aj basketbal, futbal a pod. 

Budovu, v ktorej trénujú, majú prenajatú od mesta za jedno euro a mesto mládežnícky 

šport podporuje sumou 50 tis. eur. Telocvičňa na Bernolákovej ulici, ktorá slúži pre 

mladé basketbalistky, do nej sa investovali ďalšie zdroje vo výške 15 tis. eur. V roku 

2021 sa bude v Košiciach organizovať Európsky olympijsky festival mládeže (EYOF), 

kde sa mesto zaviazalo, že bude dobudovávať infraštruktúru. Dodal, že vedenie mesta 

chce naďalej podporovať mládežnícky šport, chce p. Jendrichovskému predostrieť 

nejaké návrhy, ktoré mesto Košice má k tomu, aby mal vytvorené vhodné podmienky 

zázemia, ale nemôže zobrať napr. 500 tis. eur a dať ich p. Jendrichovskému, alebo 

komukoľvek inému na to, aby platil profesionálny šport – športovkyne. Dodal, že sa 
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budú spoločne rozprávať, aby zistili akú konkrétnu predstavu má a nájsť v rámci 

možnosti mesta riešenie, o ktorom budú informovať verejnosť.  

 Košická futbalová aréna. Informoval, že bola ukončená prvá časť výstavby, t. j. 

príprava územia. Tzn., že v priestore, kde bude stáť budúci štadión sa robili terénne 

úpravy, riešili sa inžinierske siete – kanál, voda, teplovod a realizovala sa príprava 

samotného futbalového ihriska – výkopové jamy. Prebiehal proces verejného 

obstarávania formou súťažného dialógu, ktorý je ukončený a určil víťaza, ktorý bude 

realizovať výstavbu samotného futbalového štadióna, čaká sa už len na podpis zmluvy. 

Minulý týždeň mal stretnutie s poslancami MZ p. Gibódom a p. Polačekom, pretože 

odzneli verejne informácie za akú sumu víťaz bude realizovať výstavbu daného 

štadióna, kde nastala polemika. Verejnosť zo strany mesta bola informovaná o tom, že 

finančné krytie na výstavbu štadióna má vo výške 12 mil. eur – z toho 4 mil. eur dotácia 

z ministerstva školstva a 8 mil. eur ako finančná výpomoc ministerstva financií – 

návratná bezúročná. Z týchto dotačných zdrojov už bolo minutých 500 tis. eur na 

prípravu územia. Dotačné prostriedky musí mesto míňať, pretože sú zadefinované od 

roku 2016 do roku 2019. Na každý rok sú sumy iné a danú ročnú sumu je mesto 

povinné vyčerpať do konca nasledujúceho kalendárneho roka, po ktorom dotáciu mesto 

obdržalo. Tzn., že dotáciu v roku 2016 muselo mesto vyčerpať najneskôr do konca roka 

2017 a tak ďalej to bude pokračovať, pokiaľ tieto finančné zdroje nevyčerpú, musia sa 

vrátiť. To čo sa zrealizovalo a čo sa prefinancuje z dotačných prostriedkov je 

kontrolované ministerstvom školstva. Každý mesiac a na konci roka, mesto odovzdáva 

kompletné vyúčtovanie a ministerstvo školstva faktúry posudzuje, či sú naozaj využité 

za účelom výstavby futbalového štadióna. Dodal, že na začiatku bola verejnosť 

informovaná, že sa bude stavať štadión 4. kategórie UEFA, čiže ten najvyšší s tým, že 

pre Košice, ktoré je druhé najväčšie mesto na Slovensku, taký štadión patrí. Bola aj 

podpora Slovenského futbalového zväzu, ktorý to tiež tak vnímal. V čase, kedy on do 

Košickej Futbalovej Arény vstúpil, boli tam nákresy, mapy, projekty – štúdie, ktoré 

realizoval ešte futbalový klub, nebude ich menovať a navrhli niečo, čo chceli mať. 

V rámci tejto štúdie suma vychádzala 12 mil. eur. Ale po premietnutí štúdie do reálnych 

čísel pri projekte pre územné rozhodnutie, došli k tomu, že sa pod 18,5 mil. eur 

nedostanú – štadión 4. kategórie s miestami pre 9 tis. divákov. Projekt samozrejme 

optimalizovali a zahŕňal len to nutné, čo musí byť pri kategórii 4 a všetko ostatné 

(krásne) zosekali. Mesto má k dispozícii 12 mil. a potreba bola 18,5 mil. eur. Preto sa 

museli rozhodnúť, či dotačné peniaze vrátia a nebude sa stavať, lebo zdroje mesto nemá 

alebo pokúsiť sa nájsť nejaké riešenie. Riešenie našli v tom, že za sumu 12 mil. eur 

mesto má možnosť vybudovať štadión 3. kategórie, tzn. štadión, na ktorom sa bude dať 

hrať najvyššia futbalová súťaž v rámci Slovenskej republiky s tým, že sa súťažil štadión 

4. kategórie s 9 tis. miestami. Súťaž dopadla takým spôsobom, že najnižšie ponúkaná 

suma, ktorá bola víťaznou, bola 19 mil. eur. V rámci prvej etapy, ktorá je v podobe 3. 

kategórie futbalového štadióna, sa vysúťažila suma 14 mil. 140 tis. eur. Zhrnul, že 

projektoval sa štadión kategórie 4 a komplet projekt na veľký štadión, ale bola tam 

podmienka, že mesto musí mať do konca roka 2019 za finančné zdroje, ktoré 

k dispozícii má, zrealizovaný štadión 3. kategórie – funkčný, skolaudovaný. Druhá 

etapa predstavuje doplnenie kapacity na 9 tis. miest. Tretia etapa predstavuje doplnenie 

kapacity do 13 tis. miest a tréningové ihrisko. Druhá a tretia etapa sú zmluvne 

podchytené na opciu, tzn., že v prípade, kedy mesto bude mať na to finančné zdroje 

uplatní sa opcia a zhotoviteľ bude povinný zrealizovať spomínané ďalšie dve etapy. 

Dodal, že mesto kvôli tomu postupovalo tak, že vysúťažilo kompletne celý štadión, lebo 

chcú, aby v Košiciach sa nachádzal štadión 4. kategórie. Mesto má podporu 

Slovenského futbalového zväzu, má od nich podporný list, kde napísali, že budú hľadať 
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finančné zdroje, aby vykryli Košiciam nedostatočné finančné zabezpečenie. Mesto tiež 

rokuje na úrovni Vlády SR.  

 Zhrnul fakty: Mesto má víťaza, ktorý má povinnosť postaviť do konca roka 2019 

štadión 3. kategórie, na ktorom sa bude dať hrať najvyššia futbalová súťaž SR. Je tam 

ale výška 14 mil. eur. Mesto má krytie 12 mil. eur. Na zasadnutí MZ bude potrebné mať 

od poslancov odobrené aj to, lebo je pred podpisom zmluvy, že finančné krytie pre tento 

rok zabezpečené má, z časti na budúci rok, pokiaľ nezoženú externé finančné zdroje, 

aby sa rátalo s tým, že v roku 2019 sa budú musieť v rozpočte mesta nájsť 2 mil. eur. 

Ale pevne verí, že sa externé zdroje nájdu.   

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu k bodu s názvom „Výstavba futbalového štadióna 

KFA – informácia“  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: K tejto téme uviedol, že je potrebné diskutovať 

s ľuďmi, ktorí športu rozumejú a ho robia. Navrhol, aby sa z peňazí, keďže hrozí 

„rozvod“ mesta s firmou EEI, ktorá v meste realizuje parkovanie, aby z tých peňazí, 

ktoré šli doteraz do súkromného vrecka a mestu nechýbali, nech sa vyčlenia financie 

napr. vo výške 50 alebo 80 percent a dali na šport. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Čo sa týka financovania športu a odborníkov uviedol, že všetky 

projekty, ktoré sa v Košiciach pripravujú, sú konzultované s odborníkmi. Výstavba 

futbalového štadióna je osobne pod dohľadom Slovenského futbalového zväzu. 

Výstavba Národného tenisového centra - majoritným investorom je Slovenský tenisový 

zväz. Poslanci mestského zastupiteľstva rozhodnú svojim hlasovaním, či zahlasujú za 

navýšenie finančných prostriedkov na Košickú futbalovú arénu, lebo tento štadión 

nebude slúžiť len im, ale to je pre obyvateľov tohto mesta. Dodal, že pred štyrmi rokmi, 

v čase, keď ako námestník primátora riešil „rozvod“ s p. Podolákom a jeho 

spoločnosťou, mesto Košice, keď vstúpilo do súčinnosti 50 percentami, oferovalo svoje 

pozemky. Podarilo sa zachrániť ich polovicu, za čo zožali veľkú kritiku, ale ak by v tom 

čase mesto z futbalu neodišlo, dnes by nemalo ani meter štvorcový pozemkov. Čiže len 

vďaka tomu, že to urobili a opravili chybu, ktorá sa kedysi urobila, len vďaka tomu dnes 

mesto má pozemky a má kde stavať futbalový stánok. Pripomenul, že v 90-tych rokoch 

ich bolo v Košiciach 5. Z toho 4 štadióny na 1. ligu a dva na medzinárodné súťaže. 

Dnes Košice majú staručkú Lokomotívu, ktorá nespĺňa kritéria ani na najvyššiu súťaž. 

Košice, ako druhé najväčšie mesto na Slovensku si zaslúžia mať jeden slušný futbalový 

stánok. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Reagoval na p. starostu Gregu a požiadal ho, aby nemal 

len populistické slová, ale aby uviedol ku téme EEI konkrétne čísla, pretože on sa téme 

EEI venuje a bol jediný, ktorý si chcel obhájiť svoje hlasovanie. Požiadal ho, aby ukázal 

priebeh tabuľky, koľko stratilo alebo mesto získalo od roku 2012.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal starostov, aby sa navzájom počúvali, pretože sú 

predstaviteľmi 22 mestských častí a zachovali si rozvahu, aby komunikovali spoločne 

vecne, tak, ako tomu bolo doteraz. Na všetkom sa nezhodnú, ale aby spolu 

komunikovali. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Ku dotáciám a podpore športu mládeži 

by rada požiadala vedenie mesta, aby dalo vypracovať analýzu, resp. štatistiku, ako sa 

podporuje šport v iných mestách na Slovensku, lebo je presvedčená, že mesto Košice 
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naozaj je jediné, ktoré vyčleňuje finančné prostriedky na podporu mládežníckeho športu 

v takomto rozsahu. Alfou a omegou je to, že ak chcú mať kvalitný vrcholový, 

profesionálny šport, potrebujú mať kvalitných športovcov. A tých nedostanú 

a nezískajú, ak nebudú kvalitné športoviská. A tie musia byť najprv dostupné, bude tam 

mládež, na ktorej budú pracovať a z nej vzídu športovci. Je naozaj prioritou, aby mesto 

podporovalo Košickú mládež a Košický šport. Dáva za pravdu aj kolegovi z Košickej 

Novej Vsi a aj ostatným starostom, ktorí majú športoviská vo svojej mestskej časti a 

patria pod mesto, že by si zaslúžili nejakú podporu. Je to ale potrebné odkomunikovať. 

Ako príklad uviedla FK Galaktik, ktorý vo svojich začiatkoch investoval svoje peniaze, 

nepýtal dotácie, začínal sám od „piky“, lebo môže nastať paradox, že každý pol rok, 

resp. každý rok budú v Košiciach vznikať športové kluby, občianske združenia a budú 

čakať na peniaze od mesta, ktoré bude mať svoj program.  

 Ešte raz požiadala o vypracovanie analýzy, ako sa šport podporuje v iných mestách 

kvôli predstave a koľko za uplynulých 8 rokov sa vybudovali športoviská z externých 

zdrojov, príspevkov a koľko projektov je rozpracovaných. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Prečítala spracovanú informáciu od p. Šuleka (vedúci 

referátu športu a mládeže), koľko prispieva mesto Bratislava na šport: „Hlavné mesto 

priame dotácie klubom neposkytuje. Prenajíma im mestské športové zariadenia 

s dohodnutými zľavami: plaváreň Pasienky a zimné štadióny Ondreja Nepelu 

a Harmincova. Hlavné mesto poskytuje investičné dotácie prostredníctvom peňažného 

fondu na podporu rozvoja telesnej kultúry v hlavnom meste SR Bratislava a v roku 2017 

z fondu poskytlo nula eur. Hlavné mesto priamo zabezpečuje dve podujatia: Turnaj 4 

miest Bratislava, Budapešť, Ljubliana, Zágreb (každý 4. rok je turnaj v Bratislave) 

a účasť na medzinárodných hrách žiakov zahraničí. Klubom, športovým zväzom 

poskytuje mesto finančný príspevok len jednorazovo na vybraté podujatia, ktoré majú 

významný celoslovenský, resp. medzinárodný význam, podujatia pre verejnosť, 

majstrovstvá Európy, svetový pohár, a to ročne vo výške 50 tis. eur. Grantový program 

pre voľný čas, šport a sociálne aktivity detí a mládeže mesto podporilo v oblasti športu 

v roku 2017 projekty v počte 77 ks v celkovej výške 60 tis. eur. O projekty sa uchádzajú 

športové zväzy a kluby, občianske združenia, školy a iné inštitúcie, ktorých pôsobnosti 

sú aj športové aktivity pre deti a mládež.“ Prečítala aj email od p. Sepešiho, ktorý je 

tvorcom zákona o športe, ktorý komunikoval s p. Šulekom, ktorý ho informoval 

o článkoch v novinách, o médiách, o situácii s hráčkami Good Angels a vzájomne 

komunikovali prostredníctvom sociálnych sietí. Napísal toto: „Čo je treba asi zdôrazniť 

je, že mestá priamo finančne nepodporujú profesionálny šport takmer nikde, nemajú na 

to mandát od svojich občanov. Tým záleží na športe, obyvateľstve, deti a mládeže, 

prípadne na udržiavaní športovej infraštruktúry. Nie na platení legionárov a v tomto 

smere mesto Košice patrí medzi tie najlepšie mestá, ktoré dotáciami prispieva na veľký 

počet športových aktivít, amatérov a mládeže. To, že nepodporujú profesionálny šport, 

je zrejme pravdou, ale na to by si malo mesto vyžiadať mandát od občanov, či je v ich 

záujme, aby mesto prispievalo aj na profesionálny šport. Možno aj áno, tu by však mal 

systémovo zasiahnuť najmä štát, lebo tu ide o profesionálny športu na celom Slovensku, 

nie iba v meste Košice. No ale samozrejme takmer vždy a všade platí, že sa veci dajú 

robiť aj lepšie, ale pri kritike tých, čo sa úprimne snažia robiť si svoju robotu, treba sa 

snažiť byť korektní, lebo inak sa ťažko bude Slovákovi so Slovákom, či Košičanovi 

s Košičanom žiť, komunikovať, spolupracovať, športovať, hľadať pohodu, keď budeme 

niesť v sebe krivdu a oplatíme ju možno ďalšou krivdou a nekonečný ping-pong nám 

vezme pohodu zo života.“ 
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p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Vyslovil iba ľútosť, že voľby často u verejných 

činiteľov určujú ich konanie a tiež ako hovoria. Veľmi ho zaujalo, čo povedal p. starosta 

Grega „aby aj niečo urobili“ - zrejme tu na Rade starostov, „nie iba kecali“. 

Skonštatoval, že dúfa, že Rada starostov nebola zriadená preto, aby reagovali „kecali“ 

o lokálnych veciach. Sú tu predsa celomestské veci, celomestské problémy a dúfa, že na 

základe osobných skúsenosti zo strany starostov, zo života a z fungovania mestskej 

časti, vedia vygenerovať najprv otázku a následne aj riešenie. Môže sa tiež posťažovať, 

že jeden a pol roka mestská časť KVP nedostala od magistrátu odpoveď na otázku, či 

môže postupovať samostatne v parkovaní. Až po piatich urgenciách ju získalo. A preto 

si nemyslí, že toto je pôda na takéto veci, ale myslí si, že na Rade starostov sa venujú 

minimum celomestským veciam, ako je počet mestských častí; ďalej výška finančného 

príspevku mesta pre mestské časti a potreby jednotlivých mestských častí plynúce z ich 

kompetencií, zodpovednosti a právomoci; parkovanie nielen v strede mesta, ale aj na 

sídliskách. Je presvedčený o tom, že ak tieto témy budú čím dlhšie nechávať neošetrené, 

tým dlhšie im bude trvať nájsť riešenie a tým sa rýchlejšie, resp. viac vystavujú 

možnému riziku nejakého problému. Poslednou celomestskou témou, ktorej by sa mali 

na Rade starostov venovať je poplatok za rozvoj aj v súvislosti napr. s problémom 

riešenia dopravy na križovatke Tr. SNP – Ipeľská. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Súhlasí, že je potrebné peniaze 

investovať do mládeže. Čo sa týka príspevkov pre futbalové kluby, chcel apelovať na 

jednu vec, že je tu klub Košická Lokomotíva s oficiálnym sídlom Čermeľská ulica, t.j. 

staré sídlo Lokomotívy, ale zápasy hrajú Družstevnej pri Hornáde. Rád by sa na to 

spýtal aj hlavného kontrolóra, či to je kóšer, ak daná dotácia sa potom používa na 

údržbu ihriska, ktoré je mimo územia mesta Košice? A ak sme spomínali mesto 

Bratislava, je potrebné okrem A) povedať aj B), pretože výšky podielových daní 

a poplatkov v hlavnom meste sú nastavené úplne inde, ako v Košiciach, nech nehovoria 

ani o prerozdeľovaní peňazí medzi ich magistrátom a ich mestskými časťami a ak 

magistrát prispieva nulou na športové akcie, bolo by vhodné sa pozrieť na rozpočty 

mestských častí, koľko prispieva Petržalka, Vrakuňa, atď.  

 Parkovanie nie je problémom len centra mesta, sídlisk, ale je to problém aj malých 

mestských častí a samy problém určite nevyriešia bez komunikácie s útvarom hlavného 

architekta. Nachádzajú sa tam zelené pásy, ktoré si niektorí ľudia chcú prenajať a tu 

vyznieva otázka, že za aký poplatok a určite do zmlúv o prenájme by zahrnul to, že 

daný pozemok im nikdy nebude patriť a ak sa tam nachádzajú inžinierske siete, tak 

budú musieť občania tolerovať prípadný zásah, teda nebudú brániť prekopávkam, na  

ich betónových tvárniciach, resp. ekorastrov, ktoré si na takom prenajatom pozemku 

umiestnia. Ďalej požiadal o informáciu, ako to je z vrátením DPH mestu a ako sa majú 

veci v súťaži na verejné osvetlenie. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Ku otázkam týkajúcim sa vráteniu DPH a verejného 

osvetlenia uviedol, že o týchto záležitostiach podá informácie riaditeľ magistrátu.  

 Súhlasí s tým, že do budúcna bude potrebné riešiť veci, ktoré sa týkajú mestských častí, 

t.j. ich kompetencie, ich počty. Téma sa rozvíjať začala, ale dopadla, ako dopadla. Stále 

to bude veľmi ťažká téma. O kompetenciách by sa do budúcna baviť mali, aj 

o financovaní, ale tu si musia povedať, pretože tu odznelo aj to, že mesto treba rozvíjať, 

robiť veľké projekty, športové stánky, atď., čiže je tu uhol pohľadu, že mesto má 

zodpovednosť k tomu, aby riešilo celomestské projekty a preto je potrebné veľmi citlivo 

zvážiť, aký bude pomer kompetencií mestských častí a mesta. Chápe aj starostov, že 

majú pohľad na kompetencie taký, ako to majú v meste Bratislava, kde v mnohých 
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veciach to možno mestské časti majú lepšie, ale na druhej strane primátor hlavného 

mesta p. Nesrovnal hovorí o probléme s celomestským rozvojom, pretože stavebnými 

úradmi sú mestské časti, kladú mu pod nohy všelijaké prekážky. Pravda je stále 

uprostred a nájsť tu pravdu je veľmi komplikované. Myslí si ale, že doba dospela 

k tomu, že aj budúce vedenie mesta sa otázkou kompetencií a počtu mestských častí 

bude musieť zaoberať a verí, že starostovia budú k nej pristupovať racionálne a vecne. 

 Téma parkovanie v meste. Na najbližšom rokovaní mestského zastupiteľstva bude 

možnosť, teda poslanci budú mať možnosť rozhodnúť o tom, že spol. EEI na základe 

dohody bude môcť odísť z 10-tich zón. Aktivisti a odporcovia systému narážali hlavne 

na to, že nechcú podporovať súkromnú firmu. Dodal, že ak sa to podarí, príde možnosť 

si to vyskúšať. Ku predloženému materiálu, ktorý sa týka usporiadania vzťahov uviedol, 

že spoločnosťou EEI bol mestu predložený zatiaľ nie znalecký posudok, ten mesto 

dostane najneskôr zajtra, resp. v stredu (11. alebo 12.04.) v elektronickej podobe, ale 

sumu. Hodnota kontraktu bola vyčíslená dvoma znaleckými posudkami a v jednom 

z nich, bola hodnota medzi zmluvnými stranami vyčíslená na celkovú sumu 409 tis. eur 

a pri kontrolnom znaleckom posudku, ktorý spracoval Ústav súdneho inžinierstva 

v Žiline, bola hodnota kontraktu vyčíslená 401 tis. eur. Na základe týchto zmlúv 

vedenie mesta rokovalo so spol. EEI v snahe dopracovať sa k minimálnemu finančnému 

dopadu ku rozpočtu mesta a na základe týchto rokovaní sa podarilo vyrokovať sumu 

300 tis. eur. Pod túto sumu sa dostať nevedia, v podstate ide o sumu, pri ktorej sa vedeli 

dopracovať k dohode, tzn., že v predloženom materiáli je hodnota kontraktu uvedená na 

300 tis. eur.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Súťaž na verejné osvetlenie. Momentálne je mesto so súťažou na 

verejné osvetlenie tak, že boli tam námietky a súťaž bola uzavretá zápisnicou a neboli 

otvárané obálky s cenami, pretože to išlo na ÚVO (Úrad pre verejné obstarávanie), 

ktoré sa do dnešného dňa nevyjadrilo, čiže každým dňom čakajú výsledok kontroly 

s tým, že sú len dve možnosti, a to ÚVO súťaž potvrdí alebo zruší.  

 DPH. Všetci vedia, že v mestskom zastupiteľstve bola schválená návratná finančná 

bezúročná výpomoc od ministerstva financií vo výške 14,5 mil. Táto suma na účte 

mesta bola pripísaná koncom februára v zmysle podpísanej zmluvy na základe 

uznesenia MZ. Mesto týmito účelovými zdrojmi uhradilo komplet doterajšie DPH 

z faktúr, ktoré doteraz platilo štátnemu rozpočtu. Zhruba 7 mil. eur sa z týchto 

účelových zdrojov vrátilo do rozpočtu mesta. A tak, ako ide každé ďalšie DPH po 

mesiacoch, z tejto sumy sa ukrajuje a platí sa DPH štátu s tým, že sú to účelové zdroje. 

Čo sa týka rozhodnutia a logiky, prečo mesto výpomoc čerpalo a kam to speje? Tak 

prvá zásadná vec je, že samotné ministerstvo financií, ktoré samotné zdroje mestu 

poskytovalo navrhlo, aby sme si splatnosť stanovili na rok 2019, pretože vedia ako 

Brusel pracuje, aby nedošlo k situácii, že splatnosť do konca tohto roka a o DPH sa 

dovtedy nerozhodne, tak aby sa nenaháňali, preto je rok 2019. Žiadny zámer v tom nie 

je, že niekto to chcel dať za voľby a pod. Je to nezmysel. Ide o odbornú vec. A za 

ďalšie, nikto nič nezmenil, predsa tu bola smernica Európskej komisie z roku 2013, 

ktorá mala nejaký výklad, a na základe tohto výkladu pracoval CKO, riadiaci orgán, 

poradný orgán JASPERS. Veľký projekt bol skontrolovaný v Bruseli. Všetko mestu 

Košice schválili, aj zmluvu o NFP vrátane DPH. Presne tak predtým riešili aj IKD, ako 

aj uzly. A to, že niekto v roku 2016 – 2017 začal ináč vykladať smernicu je mu ľúto 

a dodnes zúri boj o tom, že čo je správe a čo nie. Vôbec nie je rozhodnuté. Je návrh 

nového usmernenia, z Bruselu dostali šmirák, ktorý dáva nádej, že DPH bude uznané 

a v tom prípade bude mestu v plnej výške doplatené a bude vedieť jednorázovo splatiť 

návratnú finančnú výpomoc.  
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p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Voči parkovaniu bude stále bojovať 

a vyjadrovať sa, pretože sa to týka hlavne obyvateľov jeho mestskej časti a aj keď sa 

zmluva zruší, budú v centrálnej mestskej zóne práve oni platiť, lebo je to nezmysel, ak 

niekedy musia platiť 3-krát. Prečo nie je platený systém parkovania zavedený v celom 

meste? A čo sa týka financií, ak to funguje v Prahe, v Bratislave, že parkovanie 

a poplatok vyberajú mestské časti, tak by to nemal byť problém ani tu. Bolo povedané, 

že hlavné mesto Bratislava nedáva financie, ale musí povedať, že mesto dáva 50 % 

z dane právnických a fyzických osôb mestským častiam a spätne tie potom z toho 

podporujú šport. Mestské časti v Košiciach, im to bolo zobrané a ak by mali jeden 

milión eur, ľavou zadnou by podporili Krytú plaváreň. Toto je tá centralizácia. On 

nechce zle, chce iba jednu vec, aby to bolo férové pre všetkých. Navrhuje, aby si urobili 

taký systém, bez rozdielu aká politická strana bude vládnuť, nech mestské časti peniaze 

dostávajú. Je to jednoduché, férové a ľudské.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ku osvetleniu uviedol, že mal osobnú 

skúsenosť, keď počas dažďa prechádzal cez Bardejovskú ulicu, na ktorej sú už osadené 

nové lampy – osvetlenie, a napojil sa na Tr. SNP, kde sú umiestnené pôvodné, staré 

lampy, že je obrovský rozdiel – až neuveriteľný, v kvalite viditeľnosti na ceste. Opýtal 

sa, aký bude mať dopad na ďalší postup mesta v súvislosti s problémom – protokolom 

NKÚ, ktorý hovorí o zmluve mesta s EEI? Čo tam v tomto mesto robiť? 

 

p. Petruško, námestník primátora: Odpovedal, že čo sa týka platnosti zmluvy medzi mestom 

a spol. EEI, jediná kompetentná inštitúcia, ktorá môže povedať, či je platná alebo nie, je 

súd. Protokol je v podstatne vyjadrením názoru NKÚ, čo aj samotný úrad uviedol, že 

ich vyjadrenie nie je právne záväzné. Tzn., že protokol NKÚ vo vzťahu k platnosti 

zmluvy EEI nemá žiadny relevantný dopad. K samotnému protokolu ešte dodal, že aj 

financie vo výške 8 mil. eur, ktoré sú vložené do KFA (Košická Futbalová Aréna), 

mesto má tieto finančné zdroje z ministerstva financií zmluvne zadefinované ako 

účelové na výstavbu futbalového štadióna a je mesto to má z ministerstva financií aj 

listom odobrené, že sa mohli tieto finančné prostriedky vložiť do akciovej spoločnosti.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či v rámci týchto tém, o ktorých diskutujú, 

majú ešte nejaké otázky na vedenie mesta.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Informoval, že ako dobre vedia, nachádzajú sa v poslednej 

etape rekonštrukcie MET, ktorá predstavuje časť od kruhového objazdu do mesta 

a v tejto súvislosti požiadal starostov, keďže sú ďalšie dopravné obmedzenia, 

o ústretovosť a trpezlivosť, a ak majú možnosť, aby svojim občanom sa pokúsili 

vysvetliť, že do augusta tohto roku, kedy by to malo byť dokončené, aby vydržali a skôr 

využívali obchádzkové trasy.  

 

p. Petrvalský, zástupca starostu MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Otvoril tému týkajúcu sa 

majetku, resp. o majetku, ktorý nemá vlastníka. Takýto majetok im robí problém na 

Dopravnej ulici, ďalej na ulici, ktorá vedie od Krematória k záhradkárskej osade. Nikto 

nevie, komu daná cesta patrí. Naposledy bol oslovený redaktorom z TV Markíza p. 

Demeterom v súvislosti s cestou, ktorá vedie pri Hornáde pod mostom, kde keď naprší, 

stojí tam voda, nie je tam odvodnenie a je treba s tým stavom niečo robiť. Ide o účelovú 

komunikáciu, ktorá bola vybudovaná v čase, kedy sa budovalo sídlisko Dargovských 

hrdinov. Využívajú ju občania pri Hati no a keď naprší, stojí tam pol metra vody. Bol 
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by rád, keby sa mesto pozaoberalo komunikáciami, ktoré nepatria nikomu, lebo ich naši 

občania využívajú.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Pridal sa k téme predrečníka a uviedol, že aj 

samotná prístupová cesta na Aničku, nikomu nepatrí. Je tam ihrisko a bolo by vhodné, 

aby návštevníci, ktorí tam idú kvôli futbalu, ale aj rekreanti, ktorí tadiaľ prechádzajú 

k prameňu Anička, aby aj oni mali slušnú cestu. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Reagovala ku téme rekonštrukcie 

MET, lebo napriek tomu, že už tu bolo spomínané p. námestníkom, že to bude o chvíľu 

končiť, jej občania v mestskej časti by sa veľmi potešili, ak by došlo k rozkopaniu 

električkových tratí a vydržali by obmedzenia, pretože sú taktiež v katastrofálnom stave. 

Majú svoju životnosť a opotrebovanie a ak sa nestihnú Európske peniaze, tak to potom 

bude odkázané na rozpočet mesta. Opýtala sa, že aká je preto šanca – vízia, aká je 

úspešnosť a či sa to bude realizovať, teda či už bola nejaká výzva na ministerstve 

vypísaná alebo či sa to už potom nestihne? 

 

p. Petruško, námestník primátora: Ku nehnuteľnostiam vo vlastníctve nikoho uviedol, že je 

v týchto veciach veľa problémov, vnímal to aj vtedy, keď pôsobil v štátnej správe na 

okresnom úrade, že keď sa taký pozemok našiel a kto mal na ňom zrealizovať nápravu, 

t.j. kosenie, štát sa bránil, pretože nemal na to finančné zdroje a mesto tiež a odkedy 

pôsobí ako námestník, tak isto to chápe, pretože mesto môže investovať do majetku, 

ktorý vlastní. Podľa jeho názoru malo by sa to začať riešiť aj v spolupráci so štátnou 

správou, možno na úrovni ZMOS. Riešiť by to mali asi individuálne a ak ide napr. 

o rekreačnú zónu, záujem je určite na strane mestskej časti ako aj mesta to vyriešiť, ale 

stále sa to nedá, pretože mesto má aj iné komunikácie. Chápe a vníma tento problém  

a určite v tejto chvíli riešenie nenájdu. 

 Požiadal p. riaditeľa, aby podal informáciu ku možnej rekonštrukcie električkových tratí 

v MČ Nad jazerom. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Skonštatoval, že sú strašne radi, že sa podarí dokončiť MET, lebo sa 

už realizuje posledná etapa. Čo sa týka úseku Nad jazerom a obratiska Važecká 

všeobecne informoval, že v zásobníku práce ministerstva dopravy a riadiaceho orgánu 

je ešte projektová dokumentácia na obnovu a rekonštrukciu tratí všetkých doteraz 

neriešených úsekov, okrem rýchlodráhy do U.S.Steel, ktorá predstavuje trať pre 

súkromného majiteľa fabriky a nespĺňa náležitosti riešenia eurofondov ako takých. Je tu 

snaha začať súťažiť a už sa na tom pracuje, projektovú dokumentáciu na úsek VSS – 

Nad jazerom – obratisko Važecká; VSS – Nám. osloboditeľov; VSS – Alejová – 

Moldavská až po kruhový objazd. Čiže všetky úseky, ktoré doteraz neboli robené, na 

toto ešte je reálne získať finančné krytie a stihnúť to v tomto programovacom období. 

Hovorí o veľkých čiastkach, pretože táto projektová dokumentácia sa radovo pohybuje 

do 3 mil. eur. Dnes nikto nepovie, ako sa budú správať eurofondy z pohľadu nového 

programovacieho obdobia od roku 2021 plus 7 rokov. Všetko záleží na kondícii 

Európskej únie. Dodal, že za mesto chcú byť určite pripravený, dokončiť projektovú 

dokumentáciu a bojovať o to, aby sa to začalo riešiť. Opäť sa to robí po uzloch a keď by 

sa peniaze našli na dielčie časti, nie na celé mesto, začali by riešiť aspoň niečo v ďalšom 

programovacom období a určite prioritu v tom by malo sídlisko Nad jazerom 

a obratisko Važecká, ktoré sú asi v najhoršom stave zo spomínaných úsekov.  
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p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa na Herliansku cestu a na 

plánovanú integrovanú zastávku SAD – MHD, či sa plánuje s tým niečo robiť, keďže 

v decembri minulého roku bolo p. riaditeľom magistrátu povedané, že je to starosť 

mesta. Dodal, že situácia je už neúnosná. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že po preverení si situácie, kedy si myslel, že ide výlučne 

o záležitosť KSK, to pravda nie je, pretože fyzické samotné prvotné riešenie je na 

meste. Dal si predložiť podklady z KSK, ktoré v tejto záležitosti mali spracované 

a úlohu dostal referát dopravy a referát hlavného architekta, a momentálne chystajú 

majetkové pomery a jednak študijné pomery na to, či mesto je schopné začať projektovú 

dokumentáciu. Zatiaľ ešte nie sú jasné čísla – sumy, ale potrebné je začať.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa vedeniu mesta za ich účasť na rokovaní Rady 

starostov. 

 Názor p. starostu zo Starého Mesta je taký, že táto mestská časť je najviac zaťažovaná. 

K tomuto názoru vyjadril svoj všeobecný postoj, že všetky mestá určitej veľkosti majú 

najviac zaťažované centrá, či sú to Košice, alebo či sú to iné krajské mestá, alebo 

Budapešť, Brno, Ostrava, Katovice. Vždy tieto centrá v určitom smere trpia a v určitom 

smere majú neskutočné výhody. A aj v našom Starom Meste ak je potrebné realizovať 

zimnú údržbu, Kosit nasadí ručné kapacity tam a všetky ostatné MČ čakajú. Ak sa 

konajú podujatia a je potrebné mesto vyčistiť, samozrejme kapacity sú nasmerované 

tam. Tým, že ide o centrum mesta, tak aj pri vysprávkach sú medzi prvými. Samozrejme 

majú aj nevýhody, keď sa tam organizujú podujatia, je tam zvýšený hluk.  

 Navrhol, aby po rokovaní mestského zastupiteľstva sa v máji stretli na rokovaní Rady 

starostov, kde budú prizvaní aj zástupcovia spol. Kosit, aby mali informácie o tom, 

v akom stave je riešenie kontajnerovísk, ktoré opäť mestským častiam ponúkli, ale už za 

inú cenu, ako boli pilotné projekty. Taktiež, aby opäť otvorili otázku kompetencií 

a financovania mestských častí. Pretože je toho názoru, že ak nezačnú do toho samy biť 

a nezačnú tlačiť aj na zmenu zákona, tak sa to nijako nevyrieši. Osobne ho mrzí, keď 

bývalý primátor Richard Raši predložil v Národnej rade návrh na zmenu zákona, aby 

mesto rozhodlo o svojich mestských častiach, bolo to zablokované – neprešlo to. A je to 

škoda, pretože rozhoduje o nás niekto iný – Národná rada je veľmi ďaleko od Košíc.  

- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Vrátila sa k téme parkovanie v meste. 

Už sa viackrát skloňovalo skloňuje sa to aj vonku – neplatnosť zmluvy s firmou EEI. 

Čiže ak by súd vyhlásil zmluvu za neplatnú, jej to vychádza tak, že EEI si môže uplatniť 

náhradu škody od mesta, pretože stále je tam ten účastník, ktorý by bol poškodený, 

pretože ide o spoločnosť, ktorá do mesta prišla dobrovoľne, na základe verejnej 

obchodnej súťaže. Chce tým povedať, že do budúcna ich to dobehne, ako tomu bolo pri 

Strellingstave, o 5 alebo o 10 rokov.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Samozrejme, v snahe mesta je v prvom rade, rokovať s EEI  

o dohode na ukončení zmluvy. Určite to nebude bezbolestné, pretože zmluva platí do 
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roku 2022 a pravdepodobne si budú nárokovať nejaké finančné vyrovnanie. Je to 

súkromná spoločnosť.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Poďakoval sa p. Jakubovovi, ako starostovi MČ 

Západ, že im pomohol pochopiť, ako funguje systém egovrmentu a elektronickej 

komunikácie v mestskej časti a súčasne je pre neho dosť nepochopiteľné, že je tu 

celomestská firma Cassovia info, ktorá by mala čosi robiť v rámci počítačovej techniky, 

nehovoriac o tom, že aj v elektronickej komunikácii a okrem poplatku za internet by 

očakával, že Cassovia info príde s niečím, čo následne budú môcť všetky mestské časti 

využívať. Tzn., že tie postupy a hlavne zákonné, keďže sú tam sankcie za 

nedodržiavanie zákonných postupov, že budú centrálne riešené, aby to každá jedna 

mestská časť nemusela riešiť po svojom.  

 A dodal ešte jednu poznámku, že ak o čomkoľvek budú na Rade starostov hovoriť, aby 

boli konzistentní, lebo ak jeden starosta povie, že ak v budúcnosti bude robiť 

parkovanie mestská firma a už nebudú chodiť peniaze do toho nenásytného privátneho 

vrecka, tak aby odtiaľ sa dali peniaze na šport, to sú presne tie nebezpečné populistické 

heslá, pretože len problém parkovania v tomto meste má tak obrovský finančný deficit, 

že ak by všetky peniaze, ktoré prídu z parkovania do mesta následne dali do riešenia 

parkovania, nestačilo by to, lebo taký obrovský deficit tu je. Najnovšie sa na KVP deje 

to, že traja ľudia požiadali o odpredaj parciel, na ktorých je zanedbaná zeleň, za účelom 

výstavby parkovacích miest. Je toho názoru, že ak raz sa zverejní takáto kúpnopredajná 

zmluva, obáva sa spustenia lavíny žiadostí o predaj parciel pre parkovacie miesta. 

Keďže sa nerieši parkovanie pre celé mesto, toto sa začína diať. A ďalej sa deje to, že 

občan, ktorý už má takéto parkovacie miesto, si požiadal o povolenie vybudovať si 

prístrešok. A preto sa pýta, kedy príde žiadosť: chcem si to obmurovať? Ako bude 

vyzerať potom to naše mesto? A preto je toho názoru, že je fakt dôležité riešiť tie 

celomestské veci aj na Rade starostov, aj keď budú ich názory rozdielne, ale mali by 

mať cieľ, aby prišli k návrhu riešenia. Ten je podstatný.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Už to tu dlhšie hovorí, že sa tu tvárime 

tak, ako keby pred samosprávou mesta Košice ešte nikto nevyriešil problém parkovania. 

Ale predsa tu majú veľa príkladov a prvý bol v roku 1933 v meste Detroit. Bližšie nás je 

mesto Miškolc, ktoré je dokonca ochotné aj pomôcť.  

 A čo sa týka spomínaných prístreškov p. Halenárom, určite toto nie je riešenie, pretože 

tie sídliská budú už potom naozaj vyzerať, ako králikárne. Takto cesta nevedie.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu. Cieľom dnešného rokovania bolo prerokovať 

materiály z rokovaní mestských rád, preto navrhol, aby prijali uznesenie v znení: „Rada 

starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať  

a schváliť materiály z 18. zasadnutia a 19. (mimoriadneho) zasadnutia Mestskej rady  

v Košiciach zaradené na zasadnutie MZ.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Navrhol, aby si určili spoločne dátum najbližšej Rady starostov v Košiciach, na ktorej 

by rokovali o polopodzemných a podzemných kontajneroviskách, ktoré spol. Kosit im 

ponúka a tiež, aby znovu otvorili otázku kompetencie mestských častí a financovaní.  

 



15 
 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Navrhol, aby sa bavili aj na tému, prečo malé 

mestské časti, ktoré ak by boli dedinami, by mali na rozvoj viac možností, mohli by 

čerpať finančné zdroje z programov ako napr. Rozvoj dediny, Vidiek. Je tu veľmi veľa 

peňazí, ktoré by práve malé mestské časti mohli čerpať. Prečo musia čakať za mestom?  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďalšiu tému, ktoré je potrebné otvoriť sú 

budovy, ktoré majú v správe mestské časti.  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Uviedla, že je dôvod, aby sa stretli 

a navrhla deň 15. mája.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Viacerí starostovia sa ozvali, že tento dátum im nie veľmi vyhovuje, 

preto navrhol, že emailom rozošle rôzne termíny, aby našli taký, ktorý bude vyhovovať 

väčšine starostov.  

 Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Ján Jakubov ukončil 24. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach. Poďakoval sa starostom za aktivitu a účasť na rokovaní. 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 
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